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Protokół  Nr  XXXI/2013 
z sesji Rady Gminy Sienno 

odbytej  w dniu 10 września 2013 roku 
 

                     Sesja  odbyła  się  w  sali  konferencyjnej  Urzędu  Gminy  Sienno  w  godzinach 9.00 – 11.10.  
Obradom  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński . 
Protokołował  inspektor  UG  Barbara  Capała . 
 
W  sesji  wzięli udział : 
1.Radnych  Rady  Gminy                                                                                      -  14 
2.Wójt Gminy                                                                                                        -  Stanisław  Pora 
3.Zastępca Wójta Gminy                                                                                     -  Alicja Zimak 
4.Sekretarz  Gminy                                                                                               -  Piotr  Dąbrowski                                                       
5.Dyrektor ZSOiP w Siennie                                                                                -  Czesław  Sieczka 
6.Sołtysi                                                                                                                  -  25 osób 
 
Porządek  obrad : 
1.Otwarcie obrad.   
2.Przyjęcie protokołu Nr XXX/2013  z  sesji odbytej w dniu 27 czerwca 2013 roku. 
3.Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy.  
4.Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Regulaminu udzielania pomocy 
    materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Sienno. 
5. Przyjęcie uchwały  w  sprawie  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 
6. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości. 
7. Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej i rzeczowej Powiatowi Lipskiemu 
    na przebudowy dróg powiatowych. 
8.Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale Budżetowej na rok 2013. 
9.Przyjęcie uchwały  w sprawie  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sienno na lata  
    2013-2020. 
10.Sprawozdanie  z pracy Rady i komisji problemowych za I półrocze 2013 roku. 
11.Interpelacje i wnioski. 
 

 
Przebieg  obrad : 
Ad.1.Sesję  otworzył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński.  Powitał  radnych,  Wójta Gminy, 
Zastępcę Wójta Gminy, Sekretarza  Gminy, sołtysów oraz  zaproszonych  gości .  Po  sprawdzeniu 
podpisów na liście obecności stwierdził  quorum do podejmowania prawomocnych uchwał .  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż radny Jerzy Mazur złożył w dniu 09.09.2013 r. rezygnację 
 z pełnienia funkcji radnego ze względów zdrowotnych, do czasu wyboru nowego radnego  Rada  będzie 
pracować w składzie czternastoosobowym.  Poinformował, iż spóźnienie usprawiedliwił radny Wojciech 
Burek, obecnych na sali obrad jest obecnie 13 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni  Ćwikliński odczytał proponowany porządek obrad.  
Nie zgłoszono uwag ani wniosków  do porządku obrad.   
                                                                       
Ad.2.Nie zgłoszono uwag do  protokołu  Nr XXX/2013 z sesji  odbytej  w  dniu  27 czerwca 2013 roku.   
Przewodniczący  Rady  Gminy  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  protokołu . 
Rada  przyjęła  protokół   Nr  XXX/2013  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie,  13 głosami za, na 
ustawowy  skład  15 radnych. 
                                                                                                                                                                                          
Ad.3.Wójt Gminy Stanisław Pora omówił pisemne sprawozdanie z pracy w okresie pomiędzy sesjami,  
informując o następujących sprawach: 
- wydano dwanaście zarządzeń; 
- skierowano do Rady Gminy sześć projektów uchwał; 
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- wykonano przebudowę ul. Partyzantów w Siennie i dokonano odbioru robót; 
-wykonano odcinek kanalizacji w ul. Ostrowieckiej  w Siennie i dokonano odbioru robót; 
- sprzedano nieruchomość gruntową w Siennie za cenę 7.000 zł. 
W uzupełnieniu sprawozdania pisemnego Wójt poinformował, iż zakończono procedurę przygotowania 
dokumentacji na budowę parkingu przy ośrodku zdrowia w Jaworze Soleckim, prace ruszą pod koniec 
września lub w październiku.  Wójt Gminy poinformował również, że mieszkańcy Ludwikowa skierowali do 
Sądu Administracyjnego skargę na zaniedbanie ze strony Urzędu Gminy w sprawie włączenia terenów 
miejscowości do OSN. 
Radny Zbigniew Tuzinek zapytał, czy to, że powierzono stanowisko dyrektorowi ZS w Jaworze Soleckim 
oznacza, że nie będzie konkursu i czy taka procedura jest dozwolona. 
Wójt Gminy Stanisław Pora odpowiedział, iż skończyła się kadencja dyrektorowi, a ponieważ nie ma 
żadnych zastrzeżeń do pracy dyrektora i ze  względu na oszczędności postanowiono nie przeprowadzać 
konkursu, a powierzyć dotychczasowemu dyrektorowi stanowisko na kolejne 5 lat. 
Zastępca Wójta Pani Alicja Zimak poinformowała, iż po przeprowadzonej kontroli kuratorium oświaty 
bardzo pozytywnie oceniło pracę dyrektora. 
Radny Zbigniew Tuzinek wyjaśnił, iż nie ma zastrzeżeń do pracy dyrektora, chodzi  o przejrzystość  życia 
publicznego i o to, aby powierzenie nie stało się normą. Dyrektor powinien mieć świadomość, że na 
koniec kadencji czeka go weryfikacja, ocena jego pracy. 
Nie zgłoszono innych pytań ani uwag do sprawozdania Wójta Gminy. 
 
Ad.4.Sekretarz Gminy  Piotr Dąbrowski  omówił projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie 
przyjęcia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych 
na terenie Gminy Sienno. 
Pytań ani uwag nie zgłoszono.  
Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Zdrowia Krzysztof Sieczka poinformował, iż komisja 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXXI/149/2013 w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na  
ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.5.Wójt Gminy Stanisław Pora poinformował, iż gmina postanowiła nie pozostawiać pod wynajem 
zwalnianych lokali komunalnych, a zbywać je w drodze przetargu. Przedłożony projekt uchwały dotyczy 
lokalu w budynkach wielo mieszkaniowych przy ul. Szkolnej. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej Paweł Pastuszka poinformował, iż komisja zaopiniowała pozytywnie 
projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXXI/150/2013 w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na  
ustawowy skład 15 radnych. 
    
Ad.6.Sekretarz Gminy  Piotr Dąbrowski udzielił wyjaśnień do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na wydzierżawienie nieruchomości. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński zapytał, czy dzierżawca ma prawo pierwokupu. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski odpowiedział, iż nie ma takiego przywileju.  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że nie jest to sprawiedliwe, bo dzierżawca uprawia 
nieruchomość, nawozi, dokłada środki. 
Sekretarz Gminy zwrócił uwagę, że administracja działa w interesie gminy. 
Nie zgłoszono uwag ani innych pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej Paweł Pastuszka poinformował, iż komisja zaopiniowała pozytywnie 
projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXXI/151/2013 w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na  
ustawowy skład 15 radnych. 
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Ad.7.Wójt Gminy Stanisław Pora omówił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej                 
i rzeczowej Powiatowi Lipskiemu na przebudowy dróg powiatowych. Poinformował, iż Powiat  wystąpił     
z wnioskiem o dofinansowanie do modernizacji  drogi w Osówce w wysokości 10% wartości tj. 30.000 zł 
ale Gmina przekazuje 15.000 zł, bo na tyle pozwala budżet. Pomoc rzeczowa będzie polegała na tym, że 
gmina zakupi rury do wykonania przepustów. 
Radny Adam Mazur zapytał, czy przy mniejszym dofinansowaniu jest gwarancja, że powiat wykona 
zadanie w całości, czy akie dofinansowanie będzie  wystarczające. 
Wójt Gminy wskazał, iż jest to pomoc, gmina nie ma obowiązku dofinansowania we wnioskowanej 
wysokości . 
Przewodniczący Komisji Budżetowej Paweł Pastuszka poinformował, iż komisja zaopiniowała pozytywnie 
projekt uchwały. Następnie zgłosił potrzebę pogłębienia i oczyszczenia stawu w miejscowości Karolów. Po 
każdym większym deszczu występują podtopienia, woda rozlewa się na nawierzchnię drogi. 
Wójt Gminy Stanisław Pora odpowiedział, że już przeprowadzono oględziny, staw będzie oczyszczony         
i pogłębiony, koszt to około 1.000 zł. 
Nie zgłoszono uwag ani innych pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXXI/152/2013 w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na  
ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.8.Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski objaśnił zmiany proponowane do wprowadzenia w Uchwale 
Budżetowej. 
Radny Zbigniew Tuzinek zapytał, dlaczego nie odzyskuje się podatku VAT na bieżąco, tak , jak w innych 
gminach, tylko trzeba zatrudniać specjalistę. 
Wójt Gminy Stanisław Pora wyjaśnił, iż gmina odzyskuje VAT na bieżąco, tu chodzi o VAT, który gmina 
płaci przy inwestycjach.  Nie odzyskuje się go na bieżąco, dopiero kilka gmin zaczęło odzyskiwanie podatku 
VAT od inwestycji. Dalej Wójt tłumaczył, iż procedury są bardzo skomplikowane, jest wiele kruczków 
prawnych, księgowość nie jest w stanie tego zrobić i dlatego gmina zatrudnia specjalistę. 
Radny Zbigniew Tuzinek zwrócił uwagę, że wydane zostaną środki z budżetu, a jaka jest gwarancja, że 
gmina odzyska VAT i w jakim czasie specjalista ma to zrobić. 
Wójt Gminy Stanisław Pora odpowiedział, iż na razie przewidziane są w budżecie środki na zapłatę do 
końca roku. Nie ma stuprocentowej  gwarancji, że gmina odzyska VAT. Jeżeli tak się stanie, to gmina 
zapłaci specjaliście dodatkowo 10% prowizji od odzyskanej kwoty, ale zyska dodatkowe, niemałe środki, 
bo VAT można odzyskiwać za cztery lata wstecz. 
Radny Zbigniew Tuzinek zapytał, czy takie wynagrodzenie prowizyjne jest zgodne z prawem. 
Wójt Gminy wyjaśnił, iż jest to na zasadzie umowy i jest dozwolone. 
Radna Lidia Łepecka zapytała, czy dotacja nie pokrywa kosztów VAT przy inwestycji. 
Wójt Gminy odpowiedział, iż dotacja nie obejmuje podatku VAT. 
Radny Zbigniew Tuzinek odniósł się do kwoty wydatku 800.000 zł na budowę ośrodka sportowo-
rekreacyjnego. Stwierdził, iż jest to potężna kwota i zapytał, jaki był dotychczasowy koszt poniesiony na tę 
inwestycję i jakie prace są zaplanowane w tej kwocie. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że będą wykonane trybuny, oświetlenie, parkingi i dojazdy. 
Radny Wojciech Kaczorowski wyraził opinię, że oświetlenie nie będzie wykorzystywane, bo większość 
meczy odbywa się w ciągu dnia. Czy wobec tego zasadne jest jego budowanie, bo podnosi się koszt 
inwestycji, a i koszty  utrzymania będą większe. 
Wójt Gminy Stanisław Pora odpowiedział, iż oświetlenie nie jest największym kosztem, droższe są 
trybuny, dojazdy i parkingi. Oświetlenie przyda się podczas meczy w okresie jesiennym i podczas 
masowych imprez. Poinformował, iż koszty poniesione dotychczas to około 600.000 zł. 
Radny Krzysztof Sieczka dodał, że duży był koszt przygotowania placu pod budowę, bo był to teren po 
dawnej szkole zawodowej, zadrzewiony, zachwaszczony i z barakami do wyburzenia. 
Radny Zbigniew Tuzinek wskazał, że przyjmując budżet nie było mowy o żadnych inwestycjach, bo nie było 
środków, a teraz, pod koniec roku wprowadza się tak dużą inwestycję. Nawet Contino  w rozsyłanych do 
mieszkańców ulotkach pisało , że gmina nie ma na inwestycje, że mizerny budżet,  a tu w ciągu roku ciągle 
są jakieś wrzutki zmian do budżetu . Nie ma wielu dróg, wodociągu będącego podstawą cywilizacji, a tu 
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taki wydatek, gdzie trzeba mieć duże środki własne. Stwierdził, że są inne pilniejsze potrzeby. Mieszkańcy 
czekają na wodę, kanalizację, gdzie też można pozyskać dofinansowanie na tego typu inwestycje, jeśli 
wniosek o środki złoży się odpowiednio wcześniej. Nie rozumie skąd nagle znalazły się środki w budżecie 
na tak duże zadanie. Taki sposób wprowadzania inwestycji do budżetu jest zdaniem radnego nie do 
przyjęcia i dlatego będzie głosował przeciw zmianom w budżecie. 
Wójt Gminy odnosząc się do wypowiedzi radnego wskazał, że rozumie wątpliwości, ale Rada wyraziła 
zgodę na tę inwestycję, pojawiły się środki , więc trzeba je wykorzystać i dokończyć zadanie. Może Rada 
nie przyjąć tej zmiany ale wówczas przepadnie dotacja. 
Radny Wojciech Kaczorowski zapytał, czy zadania nie można odłożyć na późniejszy termin, czy dotacja 
musi być wykorzystana w określonym czasie. 
Wójt Gminy odpowiedział, że musi być wykorzystana do końca przyszłego roku. Nadmienił, że dotacja była 
przyznana z terminem do końca stycznia i gmina już występowała o przedłużenie terminu. 
Radny Krzysztof Sieczka wskazał, że jest tam duży plac , parking na który zajeżdżają autobusy dowożące 
dzieci. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej Paweł Pastuszka poinformował, iż komisja zaopiniowała pozytywnie 
proponowane zmiany w Uchwale Budżetowej. Komisja również dyskutowała nad zadaniem budowy 
ośrodka sportowo-rekreacyjnego i doszła do konkluzji, że należy zadanie skończyć, bo jest przyznana 
dotacja. Wyraził pochwałę dla Wójta Gminy za podjęte działania w kierunku odzyskania podatku VAT od 
inwestycji. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński poparł zdanie komisji, że zadanie należy dokończyć. 
Stwierdził, że źle by było,  żeby nie wykorzystać przyznanych środków.  
Wójt Gminy Stanisław Pora wypowiedział się w sprawie kanalizacji w Tarnówku. Poinformował, iż jest 
wykonana dokumentacja i jest przyznana dotacja w kwocie 1.100.000 zł. Dotowane jest wykonanie sieci 
przesyłowej, przyłącza mieszkańcy muszą zrobić we własnym zakresie. Jest to dość spory koszt, do tej pory 
nie ma informacji ilu mieszkańców jest chętnych na przyłączenie, choć miała być zrobiona lista. 
Sołtys wsi Tarnówek przekazała listę mieszkańców Tarnówka deklarujących przyłączenie do sieci 
kanalizacyjnej. 
Nie zgłoszono innych pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie zmian w Uchwale 
Budżetowej na 2013 rok. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXXI/153/2013 w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, 1 głosem przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosowania, na ustawowy  skład 15 radnych. 
 
Ad.9.Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Sienno na lata 2013-2020. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej Paweł Pastuszka poinformował, iż komisja zaopiniowała pozytywnie 
proponowane zmiany wynikające z wprowadzonych zmian w budżecie. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXXI/154/2013 w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, 1 głosem przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosowania, na ustawowy  skład 15 radnych. 
 

Ad.10. Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński poinformował, iż  sprawozdanie z pracy  
Rady Gminy w I półroczu 2013 roku przedłożone zostało radnym na piśmie i nie będzie 
odczytywane. Zapytał, czy są uwagi do sprawozdania. 
Nie zgłoszono pytań ani uwag. Rada przyjęła sprawozdanie przez aklamację. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński poprosił komisje problemowe o przedstawienie  
swoich sprawozdań. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej Paweł Pastuszka odczytał sprawozdanie z pracy komisji   
w I półroczu 2013 roku. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Zdrowia Krzysztof Sieczka odczytał sprawozdanie  
 z pracy komisji w I półroczu 2013 roku. 
Radni nie zgłosili uwag do sprawozdania . 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego Adam Mazur odczytał  
sprawozdanie z pracy komisji w I półroczu 2013 roku. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zbigniew Tuzinek odczytał sprawozdanie z pracy komisji   
w I półroczu 2013 roku.   
Radny Paweł Pastuszka odniósł się do sprawozdania Komisji Rewizyjnej. Wskazał, że 13 posiedzeń 
w ciągu półrocza jest to bardzo dużo, w żadnej kadencji tak nie było. Jest to komisja 
pięcioosobowa, najdroższa ze wszystkich, a mówi się o oszczędzaniu. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zbigniew Tuzinek wyjaśnił, iż posiedzenia odbywały się 
zgodnie z harmonogramem zatwierdzonym przez Radę Gminy. Pierwsza kontrola, która odbyła 
się w dniu 08 lutego dotyczyła rozliczenia dotacji LKS „Zawisza”. Przez czyjeś zaniedbanie komisja 
nie otrzymała dokumentów, LKS „Zawisza” nie złożył rozliczenia i komisja musiała spotkać się po 
raz drugi. Podczas kolejnego posiedzenia nie było Wójta ani Zastępcy i trzeba było spotkać się 
ponownie. Poinformował, iż często komisja musi doszukiwać się dokumentów sama, bo nie jest 
nic przygotowane. Odnosi wrażenie, że komisja nie jest przez gminę traktowana poważnie. Jeśli 
chodzi o oszczędności, to komisja jest od tego, aby sprawdzić, czy wydatki są realizowane 
prawidłowo. Podkreślił, że komisja nie spotyka się towarzysko i nie rozumie zarzutów. Jeśli Rada 
Gminy zdecyduje, że komisja ma się spotykać rzadziej i można to w tej chwili zmienić, to mogą 
spotykać się rzadziej. 
Radny Krzysztof Sieczka poinformował, iż LKS „Zawisza” ma obowiązek przedłożenia 
sprawozdania do końca stycznia i klub uczynił to w terminie, więc nie jest prawdą, że w dniu 08 
lutego nie było sprawozdania. Zwrócił się do radnego Tuzinka, aby nie podawał na forum 
publicznym nieprawdziwych informacji. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski wyjaśnił, iż klub złożył sprawozdanie w terminie, ale 
sprawozdanie jest po sprawdzeniu zatwierdzane przez Wójta Gminy. W dniu posiedzenia 
sprawozdanie nie było zatwierdzone i nie mogło być poddane ocenie komisji. 
Nie zgłoszono innych uwag ani pytań. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 

Ad.11.Radny Zbigniew Tuzinek zwrócił się do radnych o udzielenie wsparcia rodzinie  
z Aleksandrowa, w której ostatnio wydarzyła się tragedia. Jest to rodzina z dwojgiem dzieci  
w wieku szkolnym żyjąca w ciężkich warunkach. Należy im pomóc, aby mogli godnie żyć. Radny 
poinformował, iż zgłaszał ten problem Wójtowi Gminy oraz Przewodniczącemu Rady i to oni 
zaproponowali, żeby radni złożyli się na ten cel. Pomocy ma też udzielić gmina i GOPS.  
Sołtys wsi Aleksandrów w uzupełnieniu poinformował, iż jest to samotny ojciec z dwojgiem dzieci.  
Rodzina ta mieszka w jednym pomieszczeniu, nie mają środków na  wykończenie domu, na zamontowanie 
instalacji c.o. Prosił o pomoc dla tej rodziny. 
Radny Zbigniew Tuzinek zapytał  jakiego typu spotkanie odbyło się w Bałtowie z udziałem Wójta Gminy, 
Zastępcy Wójta , części radnych oraz przedstawiciele firmy „Contino”. Zapytał, dlaczego tego typu 
spotkania nie są organizowane otwarcie, nie zawiadamia się całej Rady Gminy, tylko wybranych radnych  
i nie odbywają się na terenie gminy,  w urzędzie, tylko pokątnie poza terenem gminy.  Wskazał, iż 
obowiązkiem Przewodniczącego Rady jest organizowanie pracy Rady , informowanie i dyskutowanie nad 
różnymi sprawami. Zapytał, czy było to prywatne spotkanie, że brali udział tylko niektórzy radni. 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, iż było to prywatne spotkanie zainicjowane przez firmę 
„Contino”, uczestniczyły osoby powiadomione przez firmę. 
Radna Lidia Łepecka zapytała, czy przewiduje się prace przy świetlicy, bo zbliża się jesień. 
Radny Grzegorz Baranowski poprosił o informację w sprawie instalacji solarnych. 
Sołtys wsi Aleksandrów Duży zapytał, czy dokumentacja na solary  będzie jeszcze ważna. 
Wójt Gminy Stanisław Pora odpowiedział, że nie ma żadnych nowych informacji w sprawie instalacji 
solarnych, ponad to o czym informował na jednej z wcześniejszych sesji. Poinformował też, że 
dokumentacja będzie ważna. 
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Radny Adam Heba wyjaśnił, że mieszkańcy Ludwikowa wystąpili ze skargą dlatego, że pomimo upływu 1,5 
miesiąca od złożenia pisma nie otrzymali odpowiedzi.  Następnie ponowił interwencję w sprawie 
podcięcia gałęzi drzew zwisających nad drogą gminną w Nowej Wsi  na końcu miejscowości. 
Wójt Gminy Stanisław Pora odpowiedział, że według map drzewa rosną  na prywatnej posesji, właściciel 
nie zamierza ich przycinać, dlatego gmina musi to zrobić nad drogą gminną. 
Radny Tadeusz Zagożdżon zapytał, czy były przypadki odmówienia przyjęcia koszy na odpady przez 
właścicieli posesji i jakie kroki zastosowano wobec tych osób. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski wyjaśnił, że ustawa jest nowością i na razie jest trochę zamieszania. Nie 
było takich przypadków, że ktoś nie przyjął pojemnika. Nie ma nawet takiej możliwości, bo brakuje 
pojemników i są ściągane z całej Europy.  Do około dwudziestu posesji jest utrudniony dojazd. Gmina 
podjęła się dostarczenia pojemników, są opóźnienia ale jest dobrej myśli, że za dwa-trzy tygodnie 
zaopatrzone zostaną wszystkie posesje. 
Sołtys wsi Sienno, naczelnik jednostki OSP Sienno zgłosił, że jednostka w Siennie od kilku lat nie ma 
kierowcy, podczas, gdy w innych jednostkach są etatowi kierowcy. Przypomniał o zgłaszanej potrzebie 
zamontowania nowych drzwi  w garażach strażnicy. 
Sołtys wsi  Osówka zapytał, czy prawdziwe są pogłoski krążące po wsi , że będzie się płacić 2,50 zł za 
dzierżawę pojemnika. 
Sekretarz odpowiedział, że nie jest to prawda. 
Sołtys wsi Wierzchowiska Drugie ponowił wniosek o remont przystanku, remont drogi od cmentarza         
w Gozdawie oraz mostu  na drodze Wierzchowiska – Zofiówka. 
Sołtys wsi Praga Górna ponowiła wniosek o remont drogi w Pradze Dolnej do drogi nowowiejskiej. Prosiła 
również o zobligowanie właścicieli do uporządkowania posesji na zakręcie. 
Sołtys wsi Tarnówek wniosła o wycięcie akacji przy drodze do Karolowa oraz zobligowanie właścicieli 
posesji do udrożnienia rowów w Tarnówku. Argumentowała, że wiosną i jesienią posesje są zalewane 
przez wodę. 
Radny Zbigniew Tuzinek zapytał, jak wygląda dalsza procedura po złożeniu  przez radnego rezygnacji          
z funkcji. 
Sekretarz Gminy wyjaśnił, że od dnia złożenia rezygnacji  Rada Gminy ma trzy miesiące na przyjęcie 
uchwały o stwierdzeniu wygaśnięcia mandatu radnego. 
Wójt Gminy udzielił odpowiedzi w sprawie mostu informując, iż w perspektywie planowany jest remont 
kapitalny,  a na razie zrobiony zostanie remont doraźny. 
Nie zgłoszono innych wniosków ani interpelacji. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż porządek obrad został wyczerpany i zamknął XXXI sesję kadencji 
2010-2014. 
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